
 
 

 
 

 

19-02-2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg spørgsmål følgende til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Befolkningsejet virksomheder, uddannelsesinstitutioner, etc. har med Siumut i spidsen 

haft det holdning, at disse skal generelt set decentraliseres til hele kysten. Er dette også 

den nuværende politik for Naalakkersuisut, og hvad er status?  

Hvis politikken er ændret, bedes begrundelsen deraf den politiske ændring uddybet. 

 

2. Har Naalakkersuisut og deres støtteparti den fælles politiske holdning, at 

befolkningsejet virksomheder, uddannelsesinstitutioner, etc. skal decentraliseres til 

hele kysten? 

Ved besvarelse bedes begrundelse, og hvis Naalakkersuisut har en anden holdning end 

deres støtteparti bedes dette uddybet. 

 

3. Den nuværende Naalakkersuisut koalition, til sammenligning med den tidligere 

koalition, hvilke politiske ændringer er der sket vedrørende de befolkningsejet 

virksomheder, uddannelsesinstitutioner, etc. som man ville have decentraliseret til hele 

kysten? 

Hvis man har skrottet, forsinket, eller ændret politiske mål bedes Naalakkersuisut 

disse uddybet. 

 

(Medlem af Inatsisartut, Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Jeg vil gerne vide hvad Naalakkersuisut og deres støtteparti har af planer for deres mål, og hvilken 

holdning de har til emnet. 

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret inden ti (10) arbejdsdage 


